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PROTOKÓŁ NR XVI/2012 
z przebiegu XVI sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 29 marca 2012 r. 
 
XVI sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 20 radnych. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr XVI/2012 . 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 

Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim, Ireneuszem Plechanem na czele, 
Tadeusz Pająk-radny sejmiku województwa lubuskiego, a także kierownicy 
i komendanci podległych jednostek i naczelnicy wydziałów Starostwa 
Powiatowego oraz uczennice z Technikum Ekonomicznego w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie.  

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 1. 

Krzysztof Sroczyński, Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 
Zielonogórskiego o godz. 1105 otworzył XVI sesję Rady Powiatu 
Zielonogórskiego witając wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 19 radnych, Rada jest  zdolna 
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Porządek obrad w poniższym 
brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami „ZA”. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie XVI Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr XV/2012. 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej 

w Powiecie Zielonogórskim w 2011 r. 
9. Informacja o stanie sanitarno-epidemiologicznym na terenie Powiatu 

Zielonogórskiego w  2011 r. 
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10. Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie i strukturze bezrobocia 
w powiecie oraz realizacji programów na rzecz łagodzenia skutków 
bezrobocia i aktywizacji zawodowej w  2011 r. oraz planach na 2012 r. 

11. Informacja o sytuacji SP ZOZ w Sulechowie i SP ZOZ w Wojnowie. 
12. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk 140); 
2) zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok (druk 139); 
3) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 

2008-2015”; (druk 136); 
4) przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2015 , (druk  134); 
5) nadania Statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie im. Jana Pawła 

II w Zielonej Górze, (druk 135); 
6) pomocy finansowej Gminie Nowogród Bobrzański, (druk 138). 
7) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych (druk 137); 

8) zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Sulechowie, (druk 141). 

13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie XVI Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 

 
Henryk Jagoda zwrócił uwagę, iż ostatnia sesja odbyła się w Przytoku 

 a także sprostował, iż to brak obsługi na lotnisku w Babimoście zmusił pilotów 
do lądowania w Poznaniu, a nie złe warunki pogodowe. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że projekt protokołu zostanie 
skorygowany i przypomniał, iż Protokoły są dostępne na stronie internetowej BIP 
powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, a w papierowej wersji do 
wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją.  

Protokół XV/2012 został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad 4. 

Starosta Zielonogórski informację o działaniach Zarządu w okresie 
międzysesyjnym, tj. od 10 lutego do 15 marca października przesłał radnym wraz 
materiałami na XVI sesję (załącznik nr 3), od 15 do 29 marca przedstawił 
informację uzupełniającą: Zarząd odbył jeszcze 2 posiedzenia i podjął 6 uchwały 
oraz przygotował 8 projektów uchwał na XVI sesję Rady Powiatu.  

Ponadto  Starosta wraz członkami Zarządu uczestniczyli w naradach, 
szkoleniach i uroczystościach: 
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1. Starosta uczestniczył w uroczystości wręczenia Proporca Honorowego tytułu 
„Przodujący Pododdział Wojsk Lądowych” 3 dywizjonowi artylerii rakietowej 
5 pułku artylerii  w Sulechowie. 

2. Wziął udział w szkoleniu Szefów Obrony Cywilnej Gmin naszego Powiatu. 
3. Odbyły się II Powiatowe Targi Edukacyjne w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie, 
4. Uczestniczył w posiedzeniu Kapituły Lubuskiego Lauru Oświaty i Olimpu 

Lubuskiego. 
5. Uczestniczył w XXII Sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 
6. Brał udział w jubileuszu 90- lecia Muzeum Ziemi Lubuskiej w Zielonej Górze. 
7. Uczestniczył w IX Regionalnym Turnieju Olimpiad Specjalnych 

w Badmintona w Zespole Szkół nr 3 w Sulechowie. 
8. Uczestniczył w uroczystym podsumowaniu   XX Finału Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy w Sulechowie. 
9. Uczestniczył w Dniu Otwartym  w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w 

Sulechowie. 
10. Wziął udział w uroczystym otwarciu Turnieju „ Zebra” 2012. 
11. Uczestniczył w XXXVII konferencji Stowarzyszenia Gmin RP Euroregion 

„Sprewa –Nysa –Bóbr” w Żarach. 
12. Wziął udział w naradzie dotyczącej przygotowania służb przed Euro 2012 

w Lubuskim Urzędzie  Wojewódzkim w Gorzowie Wlkp.  
Starosta omówił rozpisane i przeprowadzone przetargi (załącznik nr 4). 
 

 
Ad 5. 

Wiceprzewodniczący Rady zapoznał zebranych z działaniami 
Przewodniczącego w okresie międzysesyjnym. W okresie od 10 lutego do 29 
marca pełnił cotygodniowe dyżury w biurze rady powiatu, uczestniczył 
w posiedzeniach Komisji Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego, 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, 
a ponadto brał udział w ceremoniach, uroczystościach, m. in.: w posiedzeniach 
Wojewódzkiej Federacji Sportu, inauguracji XXIX Mistrzostw Polski w Piłce 
Siatkowej Strażaków, w zebraniu działkowców, w X Targach Edukacyjnych, 
w wręczeniu Proporca Honorowego 3. dywizjonowi artylerii rakietowej 
w Sulechowie, w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Henrego van de Velde  
w Trzebiechowie oraz spotkaniach OSP. Spotykał się również z samorządowcami 
z naszego powiatu. Wiceprzewodniczący wziął udział w uroczystościach 
związanych z rocznicą wyzwolenia Zielonej Góry oraz świecie Pionierów Miasta. 
 
Ad 6. 

 Na sesji nieobecni byli gminni samorządowcy. 
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Ad 7. 
 Henryk Jagoda spytał na jakim etapie jest realizacja zadania: droga 

Karszyn – Kargowa. Czy termin 16 czerwca zostanie dochowany? Zwrócił się 
również do Agnieszki Stelmasik – Dyrektor Powiatowego Zielonogórskiego 
Dróg oraz Jerzego Fabisia – etatowego członka Zarządu w sprawie drogi Nowy 
Jaromierz – Dolna Obra, korzenie rozsadzają nawierzchnię. 

Janina Kałuża poruszyła sprawę fatalnego stanu drogi na trasie Babimost – 
Kargowa, wzdłuż jeziora Liny. 

Stanisław Okopień poruszył sprawę stanu dróg i zniszczeń po zimie. 
Na trasie Kargowa – Siadczy są dziury wielkości 30-40 cm. Stwierdził, iż 
w pierwszej kolejności należy naprawić drogi: Swarzenie – Mieszkowo, 
Trzebiechów – Borek, Milsko – Dąbrowa, Bojadła – Bełcze. Ponadto zwrócił 
uwagę na wzrastająca tendencję bezrobocia. Poinformował, że 12 kwietnia 
zbierze się Komisja Rozwoju Gospodarczego omówi tę kwestie z Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy. Zapytał tez o umieszczanie dzieci w placówkach 
oraz o zainteresowanie stworzeniem rodziny zastępczej. 
 Lech Kurowski spytał kiedy będą remontowane ulice Leśna i Dworcowa 
w Babimoście. Poinformował również, iż na posiedzeniu Komisji Budżetowej 
poruszono sprawę stypendiów Starosty dla sportowców. Nadzór dwukrotnie 
unieważnił uchwały Rady w tej sprawie, choć z art. 31 Ustawy o sporcie nie 
wynika, iż należy wyodrębnić wiodącą dyscyplinę sportową, a poza tym 
porównując oba rozstrzygnięcia nadzorcze są niespójne, nawet sprzeczne. Raz 
wymagane jest podanie kwoty minimalnej, następnym razem maksymalnej. 
Ustawodawca Radzie dał prawo decydowania o regulaminie. 
 Jarosław Sanecki poprosił o podanie danych o bezrobociu w Gminie 
Sulechów i działaniach zabezpieczających, jakie podejmuje urząd. Zauważył 
również, iż szpital ogłosił przetarg na sprzedaż pomieszczeń i spytał czy to 
konieczne posunięcie. 

Janina Kałuża stwierdziła, że zakład rehabilitacji w Babimoście ma zbyt 
mały kontrakt z NFZ. 
 
Ad 8. 

Wiceprzewodniczący przypomniał, iż wszystkie informacje zostały 
szczegółowo przedstawione i omówione na posiedzeniach komisji. 
 Waldemar Michałowski poinformował, iż rok 2011 został zakończony bez 
zadłużeń, dokonano zakupu sprzętu, w bieżącym roku zostanie dokończona 
inwestycja w Zielonej Górze, natomiast w latach 2013-2014 zakończą się prace 
w jednostce w Sulechowie. Podziękował również za współpracę wyrażając 
nadzieję na dalsze wsparcie. 

Informacja została przyjęta jednogłośnie (załącznik nr 5. 
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Ad 9. 
Jerzy Politowicz oznajmił, ze sytuacja sanitarna w powiecie zielonogórskim 

jest zadawalająca. 96% mieszkańców korzysta z wody odpowiadającej 
przepisom, jest to o jeden punkt procentowy więcej niż średnia w województwie. 
Oświadczył, iż zapoznał się ze stanowiskiem Rady w sprawie likwidacji 
laboratorium mikrobiologii żywności, podziękował za wsparcie i poparł działania 
Starosty i Rady w tym zakresie. 

Informacje przyjęto bez zastrzeżeń (załącznik nr 6). 
 
Ad 10. 
 Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o stanie i strukturze bezrobocia 
w powiecie oraz realizacji programów na rzecz łagodzenia skutków bezrobocia 
i aktywizacji zawodowej w  2011 r. oraz planach na 2012 r. została przyjęta bez 
uwag (załącznik nr 7). 
 
Ad 11. 

Krzysztof Romankiewicz poprosił, by od następnej sesji informacje ze 
szpitali głosować rozłącznie. 

Janina Kałuża zapytała jak zakończyła się sprawa kontroli ZUS. 
Beata Kucuń wyjaśniła, iż szpital złożył odwołanie, pierwsza rozprawa 

4 kwietnia, a cały kwiecień i maj trzeba będzie poświęcić na wyjazdy do sądu, 
gdyż odrzucono wniosek o połączenie rozpraw, a przyjęto formę indywidualizacji 
i każdy pracownik będzie miał swoja sprawę. 
 Obie informacje przyjęto bez uwag (załącznik nr 8 i 9). 
 
Ad 12. 
 Krzysztof Sroczyński oznajmił, że wszystkie projekty uchwał zostały 
szczegółowo przeanalizowane i omówione na posiedzeniach Komisji. Zgłoszone 
autopoprawki do projektów w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej 
oraz zmian budżetu na 2012 r. stanowią wersję nr 2 projektu uchwały. 

1. Anna Michalska, Naczelnik Wydziału Finansowego przedstawiła zmiany 
w wieloletniej prognozy finansowej.  

 Hanna Wysocka poprosiła o precyzyjne wyjaśnienia i uzasadnienia do 
zmienianych kwot. 
 Anna Michalska wyjaśniła, iż Zarząd dokonywała zmian, lecz nie może 
tego zrobić w załącznikach. 
 Ireneusz Plechan oznajmił, iż wystąpiły oszczędności w zaplanowanych 
funduszach płac, m. in. „13” i stąd przesunięcia na remonty. 
 Janina Kałuża dopytała czy kwota 108,802 zł zostanie przeznaczona na 
remonty. 
 Anna Michalska stwierdziła, że 90.000 zł na opał do DPS w Bełczu, zaś 
reszta na remont. 
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 Ireneusz Plechan, Starosta Zielonogórski podkreślił, iż w bieżącym roku 
ZSP w Sulechowie obchodzi jubileusz 50-lecia i należy odmalować, 
odświeżyć pomieszczenia. 
 Rada podjęła Uchwałę XVI/139/2012 w sprawie zmiany uchwały 
wieloletniej prognozy finansowej powiatu 17 głosami „ZA”, przy 2 głosach 
WSRZYMUJĄCYCH (Janina Kałuża, Hanna Wysocka), (załącznik nr 10); 
 

2. Anna Michalska omówiła budżetowych do zmian budżetowych na 
2012 rok.  

 Hanna Wysocka ponownie spytała o oszczędności w kwocie 108.820 zł, 
gdyż w tabelach wprowadzono jedynie 18.000 zł. 
 Anna Michalska wyjaśniła, iż 108.000 zł to są przesunięcia Zarządu, a 
załączniki może zmienić tylko Rada. 
 Starosta oznajmił, że każda jednostka ma swój budżet 
 Rada przy 2 głosach wstrzymujących (Janina Kałuża i Hanna Wysocka) 
przyjęła autopoprawki bez uwag i 17 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 
XVI/140/2012 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2012 rok, (załącznik nr 11); 
 

3. Rada podjęła Uchwałę XVI/141/2012 w sprawie zmiany w „Planie 
Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” – 19 
głosami „ZA”; (załącznik nr 12); 

 

4. Radni jednogłośnie podjęli Uchwałę XVI/142/2012  w sprawie przyjęcia 
Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2015, (załącznik nr 13); 

 

5. Rada podjęła Uchwałę XVI/143/2012 w sprawie przekazania nadania 
Statutu Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie im. Jana Pawła II 
w Zielonej Górze 19 głosami „ZA”, (załącznik nr 14), 

 

6. Radni jednogłośnie, 19 głosów „ZA” podjęli Uchwałę XVI/144/2012 
w sprawie pomocy finansowej Gminie Nowogród Bobrzański, załącznik nr 
15); 

 

7. Rada podjęła Uchwałę XVI/145/2012 w sprawie określenia zadań 
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 18 
głosami „ZA”, (załącznik nr 16); 

 

8. Radni jednogłośnie, 18 głosów „ZA” podjęli Uchwałę XVI/146/2012 
w sprawie zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Sulechowie, (załącznik nr 17); 
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Ad 13. 
 Starosta, zwracając się do Henryka Jagody poinformował, iż spotkanie 
z projektantami w sprawie drogi Kargowa – Karszyn. Zabezpieczenie w budżecie 
jest w ramach środków niewygasających, jest sporządzona lista działek do 
wykupu, tak że termin zostanie dotrzymany. Odpowiadając radnej Janinie Kałuży 
stwierdził, iż ten zaniedbany odcinek drogi należy do Wielkopolski, a sprawa 
niewielkiego kontraktu dla rehabilitacji, leży w gestii Burmistrza Barnarda 
Radnego i jeśli poprosi o pomoc, zostanie ona udzielona w negocjacjach z NFZ. 
Sprawa stypendiów sportowych zostanie ponownie poruszona – odpowiedział 
radnemu Lechowi Kurowskiemu. 
 Anna Gołębska odpowiedziała, iż w bieżącym roku żadnego dziecka nie 
umieszczono w placówce, sąd nie wydał postanowienia o umieszczeniu. 
W chwili obecnej trwa szkolenie dla rodzin zastępczych, w którym bierze udział 
3 kandydatów. 
 Jerzy Fabiś w sprawie ulic Dworcowa i Leśna poinformował, że jest 
wniosek o modernizację, kosztorys inwestorski opiewa na kwotę 720.000 zł. Na 
tych ulicach jest do wymiany podbudowa. W bieżącym roku zabraknie środków 
na tę inwestycję. Powracając do kwestii wysadzeń nawierzchni przez korzenie 
zakomunikował, że jest takich przypadków ok. 10, obecnie naprawy trwają 
w Gminie Nowogród Bobrzański. Są to czasochłonne prace. Potwierdził również 
informacje Starosty na temat drogi wzdłuż jeziora Linie, jest fragment o długości 
920 m drogi powiatu wolsztyńskiego, co skutek podziału Traktatu Wersalskiego. 
 Agnieszka Stelmasik przedstawiła terminarz robót cząstkowych, będzie 
trwał od 01.04 – 30.06. Dokładny harmonogram radni otrzymają na piśmie. 
W pierwszej kolejności prace będą wykonywane na trasach Sulechów – Zielona 
Góra i Zielona Góra – Jeleniów. 
 Ryszard Górnicki przekazał informacje o zmniejszeniu środków na 
aktywizację osób bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym urzędzie Pracy 
o ok. 1.300.000 zł. Marszałek Województwa wystosowała pismo do Ministerstwa 
Pracy i Spraw Społecznych o zwrot tych środków, w skali województwa chodzi 
o kwotę prawie 10.000.000 zł. 
Nina Kowalonek, p.o. z-cy Dyrektora PUP omówiła działania urzędu 
w zabezpieczaniu bezrobotnych, poinformowała o składanych projektach. 
 
Ad 14. 

Krzysztof Sroczyński przedstawił radnym projekt stanowisko w sprawie 
likwidacji laboratorium mikrobiologii żywności. Przypomniał, iż na 
posiedzeniach Komisji radni poparli je. 

Rada jednogłośnie przyjęła Stanowisko Nr 1/2012 Rady Powiatu 
Zielonogórskiego w sprawie zamiaru likwidacji laboratorium mikrobiologii 
żywności Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Zielonej Górze. 

Radni nie zgłosili wniosków, nie zadawali też dodatkowych pytań. 
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Ad 15.  
 Po wyczerpaniu porządku obrad o 1250  Przewodniczący Rady zamknął 
XVI sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 
 
 
 

Protokołowała                Wiceprzewodniczący Rady  
        Powiatu Zielonogórskiego 
 

          Jolanta Drygas          Krzysztof Sroczyński 
 
 

 

 


